
 

 

Referat fra mødet i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole  

Onsdag d. 14. juni kl. 18.30 – 21.00 på afdeling Rindum 
 
Hvornår er det gode tidspunkt for en let anretning?  
 
Fraværende:  

Dagsorden: Beslutning: 
18.30 – 18.35 
Pkt. 245 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Sagsfremstilling: 
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 16. 
maj tidligere udsendt. 
 
Indstilling: 
Info 
 

 
Der er ikke kommet tilføjelser til referatet fra sidste 
møde i skolebestyrelsen. 
 
 
 

18.35 – 18.45 
Pkt. 246 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
Dette er et fast punkt på dagsordenen, 
hvor eleverne fra de to elevråd har 
mulighed for at fortælle om det, der netop 
rører sig hos dem. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse. 
 

Intet nyt fra Rindum. Der har ikke været møde. 
 
Nyt fra Alkjær: 
Der har været Tour de skrald – med info til alle elever 
Den store skraldedyst er afholdt med præmier (doneret 
af Genbrug) for at forberede eleverne til kommende 
sorteringspraksis. 
Hvordan bliver fremtiden ift. skraldesortering – vi har 
fem klasser med i en forsøgsordning. Der følges op. 
Elevrådets rolle fremadrettet bliver at samle gode tips 
sammen og få delt med resten af eleverne. 
 
Det ønskes, at eleverne fra elevrådet på Alkjær kan 
bidrage til at dele viden, når de kommer på Rindum i 
overbygningen efter sommerferien. 

18.45 – 19.15 
Pkt. 247 
Evalueringskulturen i overbygningen 
Som tilbagemelding på tidligere oplæg 
omkring evalueringskulturen i 
overbygningen vil Lotte Kemp deltage for 
at give en status på årets indsatser i 
afdelingen. 
 
Indstilling:  
Punktet er til drøftelse 

 
Lidt forskellig praksis, da der ikke gives karakterer i 7. 
klasse. Fokus har været på implementering af 
meddelelsesbogen. 
 
8. årgang har fokus på så få karakterer som muligt og 
også haft fokus på meddelelsesbogen. Teamet er 
optaget af drøftelsen – skal der overhovedet gives 
karakterer ud over de påkrævede? 
 



 

 

 9. årgang kigger på evaluering i et fremtidsperspektiv. 
Ønsker også så få karakterer som muligt. Kan der i 
fremtiden laves en karakter- og prøvefri ’linje’ - klasse. 
 
Flere team ønsker tilkendegivelse fra SB vedr. 
karakterer. Hvad tænker SB om karakterer? Der ønskes 
bidrag til evt. rammesætning. 
 
Lærerne er meget optaget af, hvordan man kan fjerne 
det pres, som karaktergivning ofte medfører. 
 
Det dialogbårne fokus med eleven, der findes i 
meddelelsesbogen – kunne det følge med op i 
overbygningen i nogen grad i stedet for karakterer? 
 
Lotte orienterer om forsøgsordning med karakter- og 
prøvefri skoler. 
 
Karakterer fylder meget i overbygningen, også for 
meget for nogen. 
 
Drøftelse: 
Der bør findes den gode grund til at give karakteren 
frem for at have fokus på ikke at give den? 
1. Det skal vi 2 gange pr. år i 8. og 3 gange i  9. klasse. 
2. Karakterer er adgangsgivende. 
 

Spisepause – vi holder lidt afslutning i 
anledning af, at det er skoleårets sidste 
skolebestyrelsesmøde. 
 

 

19.45 – 19.50 
Pkt. 248 
Økonomi  
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 

Der vil blive brugt økonomi på at købe personaletimer 
til varetagelse af ekstra støtte på skolen. 

19.50 – 20.10 
Pkt. 249 
Skoleudviklingssamtalen 
Tilbagemelding på samtalerne der blev 
afholdt d. 26. maj.  
 
Bilag: 
Se referaterne fra 
skoleudviklingssamtalerne samt de 
nationale trivselsmålinger 
 

Forældredeltager havde meget positiv oplevelse – det 
dialogbårne element fungerede godt. 
 
Bestyrelsen drøfter: 
Fokus på skolefravær – opleves i stigende grad 
bekymrende – også i forhold til det sociale 
tilhørsforhold, som elever mister, når de ikke 
kontinuerligt er i klassen. Bestyrelsen giver udtryk for, 
at det er godt der fokuseres på skolefravær også fortsat. 



 

 

Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 
20.10 – 20.15 
Pkt. 250 
Cykelsti til Rindum 
Der har været afholdt møde med 
forvaltning, udvalgsrep. samt Rofi vedr. 
cykelstien, der skal give eleverne en 
sikker skolevej i forbindelse med at 
ankomme til skolen fra Mergelvej.  
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
Henrik orienterer. 
Skolen ønsker den ’lige vej’ ved Rofi’s parkeringsplads 
– denne holdning deler administrationen ikke. 
Administrationen ønsker hensyntagen til fremtidig by-
udvikling. 
Maria har ligeledes været vært ved en besigtigelse, som 
gav en vis forståelse for skolens holdning hos 
besigtiger. 
Skolen peger fremadrettet på en løsning nr. 3 (en 
udvidelse af løsning nr. 2) – er dog ikke finansieret 
(endnu). 

20.15 – 20.25 
Pkt. 251 
Forældremøde i kommende skoleår 
 
Datoerne er følgende på afdeling Alkjær: 
0. : Onsdag d. 30/8 - kl. 16.30 – 18.00  
1. : Onsdag d. 13/9 – kl. 16.30 – 18.00 
2. : Onsdag d. 6/9 – kl. 16.00 – 17.30 
3. : Mandag d. 4/9 kl. 16.30 – 18.00 
4. : Mandag d. 11/9 kl. 16.30 – 17.30 
5. : Onsdag d. 20/9 kl. 16.30 – 17.30 
6. : Torsdag d. 21/9 - kl. 16.00 – 18.00 
M.kl. Onsdag d. 23/8 kl. 16.30 -18.00 
 
Datoerne er følgende på afdeling Rindum: 
0. kl. onsdag d. d. 23. august 
1. kl. torsdag d.31. august 
2. kl. torsdag d. 14. september 
3. kl. torsdag d. 7. september 
4. kl. torsdag d. 17. september 
5. kl. mandag d. 28. august 
6. kl. mandag d. 11. september 
7. kl. mandag d. 21. august fra kl. 16 – 18.  
8. kl. d. 4. september 
9. kl. d.  
SCV mandag d. 18. september 
 
De sidste datoer kommer på mødet. 
Alle er fra kl. 16.00 – 18.00  
Vi skal på mødet have fordelt møderne 
mellem jer skolebestyrelsesmedlemmer. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

ALKJÆR 
0. : Onsdag d. 30/8 - kl. 16.30 – 18.00  - Jens 
1. : Onsdag d. 13/9 – kl. 16.30 – 18.00 - Stina 
2. : Onsdag d. 6/9 – kl. 16.00 – 17.30 
3. : Mandag d. 4/9 kl. 16.30 – 18.00 
4. : Mandag d. 11/9 kl. 16.30 – 17.30 
5. : Onsdag d. 20/9 kl. 16.30 – 17.30 - Karin 
6. : Torsdag d. 21/9 - kl. 16.00 – 18.00 - Karin 
M.kl. Onsdag d. 23/8 kl. 16.30 -18.00 - Henrik 
 
RINDUM 
0. kl. onsdag d. d. 23. august kl. 16.30 – 18.00 - Henrik 
1. kl. torsdag d.31. august kl. 16.00 -17.30 - Karin 
2. kl. torsdag d. 14. september kl. 16.00 – 17.30 
3. kl. torsdag d. 7. september kl. 16.00 – 17.30 
4. kl. torsdag d. 17. august kl. 16.00 – 17.30 - Conni 
5. kl. mandag d. 28. august kl. 16.30 – 18.00 - Henrik 
6. kl. mandag d. 11. september kl. 16 – 17.30 - Conni 
7. kl. mandag d. 21. august fra kl. 16 – 18 - Karin 
8. kl. mandag d. 4. september kl. 16-18 
9. kl. d.  
SCV mandag d. 18. september – Per 
 
 
Resten af møderne fordeles på SB mødet d. 31/8. 
 
Henrik laver liste med talepunkter, som han rundsender 
til hele bestyrelsen til info. 
 



 

 

20.25 – 20.35 
Pkt. 252 
Åbningstiden i SFO’erne 
Der er i dag forskellig åbningstid i de to 
afdelingers SFO’en. 
Hvordan det fremadrettet skal organiseres, 
skal drøftes på mødet.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Der er forskellige åbningstider grundet forskellige 
behov. 
 
Bestyrelsen tilkendegiver, at åbningstider fortsat kan 
være forskellige, og at det er fint, der tages hensyn til 
behov. 
Det er ligeledes fint at justere/reducere i åbningstiden, 
hvis pasningsbehovet ikke er tilstede, eller ressourcerne 
kalder på dette. 

20.35– 20.45 
Pkt. 253 
Nyt fra fritidsdel samt SCV 
Orientering ved Dorthe. 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
SCV: 
Det ser ud til, at vi kan beholde SCV normering i 
kommende skoleår også. 
Elever fra SCV gør sig erfaringer med at gå til prøve. 
Der er opstartet ERFA gruppe i relation hertil. 
 
Fritid: 
Der er ingen børn til nødpasning i år. 
Overgange og samarbejde med børnehaverne fungerer 
godt. Der er afholdt gode overleveringsmøder. 
 

20.45 – 20.55 
Pkt. 254  
Orienteringspunkter 

• Distriktets udviklingspulje 
• Praksisfaglighed og åben skole 
• Dimissionsaftenen d. 21. juni 
• Møderække i kommende skoleår 

 
Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

 
Der er ikke bevilliget midler fra udviklingspuljen inden 
sommerferien, da puljen forventes brugt på anden vis – 
visiteringer til special. Endelig beslutning vedr. 
bevillinger sker derfor i august. 
 
Overbygningen er nysgerrige på muligheder ift. at 
udbygge åben skole konceptet. 
Der er pt. et praksisfagligt tilbud til en gruppe elever i 
overbygningen ’kloge hænder’ – her er idéerne mange 
og aktiviteterne er styrkebaserede. Tilbuddet styrker 
deres samarbejds- og fællesskabskompetence. Eleverne 
bruger deres erfaringer og øger deres 
deltagelsesmuligheder generelt.  
Der er kommet gode forslag fra personalet vedr. evt. 
mulige udvidelser af ’kloge hænder’ projektet. 
Vi ønsker at deltage i rammeforsøg vedr. 
praksisfaglighed. Lotte orienterer om projektet. 
Valgfag på 9. årgang tilbydes lokalt på skolen i 
kommende skoleår. Der udbydes 5 valgfag. 
 
Dimission d. 21/6. Henrik deltager. SCV formiddag – 
Almen aften. 
 
SB møder i 23/24: 
31/8 – Rindum 
4/10 – Alkjær 



 

 

2/11 – Rindum 
5/12 – Alkjær 
29/1 – Rindum 
28/2 – Alkjær 
4/4 – Rindum 
13/5 – Alkjær 
18/6 – Rindum 
 
Maria orienterer om nye kommende offentlige ude-
skole-faciliteter placeret nær afd. Rindum. 
 
Der skal ansættes ny kollega til SCV. 
Henrik deltager måske i ansættelsesudvalget. Hvis 
Henrik ikke kan, så kan Karin. 
 
 

20.55 – 21.00 
Pkt. 255 
Eventuelt 

 

 

 
Punkter til kommende møder 

 
• Det gode forældremøde. 

 
• Fokus på fagfagligheden – hvordan holder vi 

den røde tråd gennem hele skoleforløbet? 
 

• Holdning til karakterer/prøver i skolen 
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